
Protokół 
LIII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady Pan Marek 
Maciejewski, który przywitał zaproszonych gości, radnych, sołtysów i pracowników gminy. 

W sesji udział wzięli radni: 
Batycka Regina  
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa 
Maciejewski Marek 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan  
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof 
Wilczyk Maria  
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 
 
oraz Sołtysi: 

Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Książkiewicz Czesław 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Tomkowiak Mieczysław 
Walkowiak Jacek 
Wysz Dorota 
 

a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta 
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  
Monika Niemier - Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 



nadkom. Eugeniusz Sierański - Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu 
mł.asp. Marcin Pakulski - Kierownik Posterunku Policji w Kleszczewie 
Anna Woźniak-Tyczka - radca prawny. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 
wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 
głosowanie obecności. Pan Przewodniczący stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu 
na quorum. Przewodniczący obrad poinformował, że proponowana jest zmiana porządku 
obrad i poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie proponowanych zmian. 

Pani Sekretarz powiedziała, że proponuje się wprowadzenie do porządku obrad dwóch 
dodatkowych punktów, tj.: 

- punktu13: Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji z dnia 03.04.2023r. 
zgodnie z właściwością 

- punktu 14: Przedstawienie „informacji w sprawie podmiotów wyznaczonych, na 
rzecz których wykonywane są prace społeczne przez nieletnich.” 

 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w prawie przyjęcia zmian porządku 

obrad. 
Głosowanie w sprawie pierwszej zmiany: 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Zagłosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Punkt o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością.” 
został przyjęty do porządku obrad w pozycji 13. 

Głosowanie w sprawie drugiej zmiany: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Zagłosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Punkt o treści: „Informacja w sprawie podmiotów wyznaczonych, na rzecz których 
wykonywane są prace społeczne przez nieletnich” został przyjęty do porządku obrad w 
pozycji 14. 

 
Po wprowadzonych zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Bezpieczeństwo na terenie gminy, funkcjonowanie komisariatu. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczewo na rok 2023 . 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działki o 
nr ewid. 42/20 oraz 42/13 w miejscowości Śródka, obręb ewid. Śródka, gm. Kleszczewo. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działki o nr ewid. 
42/20 oraz 42/13 w miejscowości Śródka, obręb ewid. Śródka, gm. Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę o 
nr ewid. 204/8 w miejscowości Krerowo, obręb ewid. Krerowo, gm. Kleszczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę o nr ewid. 
204/8 w miejscowości Krerowo, obręb ewid. Krerowo, gm. Kleszczewo . 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2023-2041. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością. 
14. Informacja w sprawie podmiotów wyznaczonych, na rzecz których wykonywane są prace 

społeczne przez nieletnich. 
15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie.  
 

Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu LII Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Protokół LII Sesji został przyjęty. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas LII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 

Informacje na temat bezpieczeństwa na terenie gminy oraz  funkcjonowania 
posterunku Policji w Kleszczewie przedstawił w formie prezentacji multimedialnej Kierownik 
Posterunku Policji mł.asp. Marcin Pakulski. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 



 Radny Jędrzej Janiak spytał czy policja otrzymywała zgłoszenia dotyczące 
niewłaściwego zachowania się w rejonie placu zabaw i skyteparku w Tulcach. Czy policja 
widzi uzasadnienie dla zamontowania w tych okolicach monitoringu? 
 Mł.asp. Marcin Pakulski powiedział, że nie było zgłoszeń dotyczących tych obszarów, 
były natomiast zgłoszenia dotyczące okolic ścieżki edukacyjnej w lesie tuleckim.  
Monitoring oczywiście jest dodatkowym narzędziem pomocnym przy wykrywaniu sprawców 
i jeżeli jest możliwość zamontowania to policja jest na tak. 

Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu dodał, że na terenie Swarzędza jest duża 
sieć monitoringu i jest ona bardzo pomocna w wykrywaniu sprawców. 

Radny Janiak zwrócił się do Pani Sekretarz, korzystając z opinii przedstawicieli 
Policji, z wnioskiem o rozszerzenie istniejącego w Tulcach monitoringu (przy przedszkolu, 
parkingu) na omawiany obszar. 
 Radna Dorota Wysz spytała, czy jest możliwość aby policjanci na posterunku mieli 
wgląd w gminny monitoring? 
Mł.asp. Marcin Pakulski odpowiedział, że jak najbardziej, jeżeli byłaby możliwość podglądu i 
zgrania potrzebnych materiałów. 
Nadkom. Eugeniusz Sierański  powiedział, że taki podgląd mają w komisariacie w 
Swarzędzu, policjanci nie musza występować z wnioskiem do urzędu o udostępnienie 
materiałów tylko sami pracują na nagraniach. Jeżeli jest możliwość techniczna i wola 
zawarcia odpowiedniego porozumienia, to policja jak najbardziej chętnie skorzysta. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował Gościm za przybycie i 
przedstawione informacje. 

Komendant Eugeniusz Sierański podsumował, że posterunek policji w Kleszczewie 
dysponuje 3 samochodami i jest jednym z najlepiej wyposażonych jednostek pod tym 
względem. Od maja, na cały sezon letni, zostanie uruchomiony patrol rowerowy, który będzie 
się poruszał po terenie Swarzędza i Kleszczewa. Zapewne łatwiej będą dostępne takie miejsca 
jak parki, las, do których trudniej dostać się radiowozem. W ostatnim czasie jeden policjant 
odszedł, ale cały czas będzie utrzymywana pełna obsada Posterunku. Staramy się aby 
Posterunek cały czas był w pełnej obsadzie. Komenda Miejska boryka się z problemami 
kadrowymi, natomiast zarówno w Kleszczewie jak i w Swarzędzu (wolne jedynie 2 wakaty) 
sytuacja kadrowa jest bardzo dobra.  

Nadkom. Eugeniusz Sierański podziękował za współpracę z wójtem, radnymi i 
sołtysami, która przez ostatni rok układała się bardzo dobrze i życzył aby utrzymywała się na 
takim samym poziomie. 

Wraz z zakończeniem punktu „5” porządku Pan Przewodniczący zarządził 5 
minutową przerwę, po której przystąpiono do omawiania następnych punktów porządku 
obrad. 

 
Ad. 6 
 Projekt Uchwały Nr LIII/444/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kleszczewo na rok 2023 przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzeń Komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że Wojewoda 
Wielkopolski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 31 marca, stwierdził nieważność uchwały, 



podjętej przez Radę Gminy Kleszczewo 28 lutego 2023 r., w sprawie Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kleszczewo na rok 2023, w związku z istotnym naruszeniem przepisów prawa. Zdaniem 
Organu Nadzorczego określone w § 15 Uchwały koszty organizacji Programu były zbyt 
ogólnie określone. Wobec powyższego dokonano uszczegółowienia § 15 omawianej 
Uchwały. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/444/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 
 Projekt Uchwały Nr LIII/445/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej działki o nr ewid. 42/20 oraz 42/13 w miejscowości Śródka, obręb ewid. Śródka, 
gm. Kleszczewo. Projekt Uchwały został przedstawiony przez Panią Monikę Niemier. Projekt 
Uchwały był szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji. Uchwała obejmuje obszar 
przy strażnicy OSP w miejscowości Śródka, zmiana studium jest wymagana ze względu na 
planowaną w tym miejscu inwestycję gminną, polegającą na rozbudowie strażnicy i budowie 
boiska. Obecny zapis w studium nie daje możliwości zrealizowania przedmiotowej 
inwestycji. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/445/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 
 Projekt Uchwały Nr LIII/446/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej 
działki o nr ewid. 42/20 oraz 42/13 w miejscowości Śródka, obręb ewid. Śródka, gm. 
Kleszczewo. Pani Kierownik powiedziała, że projekt Uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń Komisji. Uchwała dotyczy działek, które w chwili obecnej są zapisane w 
planie miejscowym jako zieleń urządzona, a druga działka jako tereny działalności 
gospodarczej związanej z sektorem rolniczym, co uniemożliwia realizację zaplanowanej 
inwestycji. 



W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/446/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 
 Projekt Uchwały Nr LIII/447/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej działkę o nr ewid. 204/8 w miejscowości Krerowo, obręb ewid. Krerowo, 
gm. Kleszczewo. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń Komisji. 
Pani Kierownik powiedziała, że zmiana dotyczy terenu, na którym planuje się wybudowanie 
świetlicy wiejskiej. Obecne zapisy w studium uniemożliwiają realizację takiej inwestycji. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/447/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 
 Projekt Uchwały Nr LIII/448/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działkę o nr ewid. 204/8 w miejscowości Krerowo, obręb ewid. Krerowo, gm. Kleszczewo. 
Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzeń Komisji. Pani Niemier powiedziała, 
że konieczna jest zmiana planu ponieważ teren, na którym planuje się wybudowanie świetlicy 
w planie oznaczony jest jako zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna i zagrodowa, co 
uniemożliwia realizację inwestycji. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/448/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 



Ad. 11 
 Projekt Uchwały Nr LIII/449/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
został przedstawiony przez Panią Skarbnik. Uchwała była omawiana podczas posiedzeń 
Komisji. Pani skarbnik powiedziała, że po wprowadzony zmianach ostatecznie dochody 
zwiększa się o kwotę 2 248 306,30 zł. Dochody po zmianie wyniosą 90 566 968,98 zł, 
w tym: 

1) dochody bieżące w kwocie        57 920 490,83 zł 
2) dochody majątkowe w kwocie  32 646 478,15 zł 
Wydatki zwiększa się o 1 441 169,60 zł do kwoty 100 860 613,35 zł 

w tym: 
1)  wydatki bieżące w kwocie       59 660 454,02 zł,  
2)  wydatki majątkowe w kwocie  41 200 159,33 zł,  

 
Zmieniono plan dochodów w sposób nastepujący:  
 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
- rozdział 01095 wprowadzono dotację w wysokości 511 236,60 zł z przeznaczeniem na 
zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego 
do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w 
sprawie jego zwrotu - I termin płatniczy na podstawie decyzji nr FB-I.3111.131.2023.14 
Wojewody Wielkopolskiego 
 
Dz. 600 Transport i łączność 
- rozdział 60004zwiększono środki w wysokości 120 540,70 zł z tytułu dotacji z Powiatu 
Średzkiego i Poznańskiego na transportu zbiorowy 
- rozdział 60016wprowadzono darowiznę w wysokości 60 000,00 zł na naprawę drogi  
w miejscowości Zimin-Nowy Świat 
 
Dz. 750 Administracja publiczna  
- rozdział 75095 zwiększono środki o 1 000,00 zł na realizację zadań finansowanych  
z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa z przeznaczeniem na nadawanie numerów PESEL, PZ, RDK. 
 
Dz. 801 Oświata i wychowanie 
- rozdział 80104 wprowadzono plan dotacji w wysokości 837 429,00 zł na realizację zadań w 
zakresie wychowania przedszkolnego na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego nr 
FB-I.3111.90.2023.13 
 
Dz. 852 Pomoc Społeczna 
- rozdział 85231 zwiększono o 100 000,00 zł środki z przeznaczeniem na finansowanie 
pobytu uchodźców z terenu Ukrainy, kierowanych przez Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego za pośrednictwem Powiatu Poznańskiego. 



- rozdział 85295 zwiększono środki o 500,00 zł  na realizację zadań finansowanych  
z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa z przeznaczeniem na składkę zdrowotną  
 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 
- rozdział 85415 wprowadzono plan dotacji w wysokości 9 600,00 zł na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów na podstawie decyzji 
Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.104.2023.6 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
- rozdział 90002zwiększono o 600 000,00 zł dochody z tytułu opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na podstawie otrzymanych deklaracji 
 
Zmieniono plan wydatków mając na uwadze : 
 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
- rozdział 01095 wprowadzono zmiany wynikające z zawiadomienia Wojewody w zakresie 
dotacji 
 
Dz. 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 
- rozdział 40002 wprowadzono wydatki w wysokości 200,00 zł na opłatę stałą za usługi 
wodne do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie 
 
Dz. 600 Transport i łączność 
- rozdział 60016  zwiększono wydatki na naprawy i bieżące utrzymanie dróg na terenie 
gminy 
 
Dz. 750 Administracja publiczna  
- rozdział 75095 zwiększono środki o 1 000,00 zł na realizację zadań finansowanych  
z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa z przeznaczeniem na nadawanie numerów PESEL, PZ, RDK. 
 
Dz. 801 Oświata i wychowanie  
- rozdział 80101, 80104, 80113 dokonano przesunięć między paragrafami na wniosek 
Dyrektorów szkół oraz zwiększono środki z przeznaczeniem na dowożenie uczniów do szkół, 
- rozdział 80104 wprowadzono środki z dotacji oraz zmniejszono udział środków gminy na 
wychowanie przedszkolne w wysokości 837 429,00 zł. 
 
Dz. 852 Pomoc Społeczna 
- rozdział 85231 zwiększono o 100 000,00 zł środki z Powiatu Poznańskiego z 
przeznaczeniem na finansowanie pobytu uchodźców z terenu Ukrainy, kierowanych przez 
Wojewódzkie Centrum Zarządzania Kryzysowego 



- rozdział 85295 zwiększono środki o 500,00 zł na realizację zadań finansowanych  
z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa z przeznaczeniem na składkę zdrowotną.  
 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 
- rozdział 85415 uwzględniono zmiany wynikające z zawiadomienia Wojewody w zakresie 
dotacji. 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
- rozdział 90002zwiększono o 600 000,00 zł wydatki za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na podstawie otrzymanych deklaracji. 
 Radny Jędrzej Janiak poprosił o wyjaśnienie pozycji akcyzy - różne opłaty i składki – 
w wysokości 501 tys. zł na co ta kwota? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że kwota 511 236,60 zł to jest zwrot akcyzy dla rolników z tytułu 
zakupu oleju napędowego – pierwszy termin. 

W związku z brakiem dalszych pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/449/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 
 Projekt Uchwały Nr LIII/450/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2023-2041. Pani Skarbnik powiedziała, że projekt był 
omawiany podczas posiedzeń Komisji. Zmianie ulegają oba załączniki. 
Zgodnie ze zmianami w budżecie: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 2 252 530,30 zł, z czego dochody bieżące zwiększono 
o 2 252 530,30 zł, a dochody majątkowe nie uległy zmianie. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 1 445 393,60 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono 
o 1 445 393,60 zł, a wydatki majątkowe nie uległy zmianie. 

3. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -10 293 644,37 zł. 
W załączniku nr 2 dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Budowa budynku szatniowo-sanitarnego przy stadionie gminnym w Kleszczewie; 
2. Zadania z zakresu zagospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy 
Kleszczewo - lata 2022-2041; 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 



Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/450/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 13 
 Projekt Uchwały Nr LIII/451/2023 w sprawie przekazania petycji zgodnie 
z właściwością przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, że 3 kwietnia 2023 r. 
Pan Piotr Sterkowski wniósł petycję wzywającą Radę Gminy Kleszczewo do podjęcia 
uchwały w sprawie „wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec hańbienia Rzeczypospolitej 
przez Panią Katarzynę Kretkowską przez nadużywanie mandatu poselskiego, który został jej 
powierzony, łamanie prawa obowiązującego w Polsce i sprzeniewierzenie się poselskiemu 
ślubowaniu ...”. 
W dniu 06.04.2023 r. Przewodniczący Rady Gminy Kleszczewo przekazał petycję wraz 
z załącznikami do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Kleszczewo, celem jej 
rozpatrzenia. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się z treścią petycji oraz dokonała analizy 
argumentów stawianych w petycji, w kontekście obowiązujących przepisów prawa.  
Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach przedmiotem petycji może 
być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego 
działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 
wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie 
zadań i kompetencji adresata petycji. 
Rada Gminy zobowiązana jest do działania na podstawie i w granicach obowiązującego 
prawa, co oznacza, że każda czynność podejmowana przez radę gminy powinna znajdować 
podstawę w przepisach prawa i musi mieścić się w kompetencjach organu, określonych przez 
ustawy oraz dotyczyć spraw właściwych dla społeczności lokalnej. 
Sprawy z zakresu działania, jak i funkcjonowania Sejmu, w tym sprawy związane z pracą 
posłów, nie należą do zakresu kompetencji gminy a zatem i rady gminy. Przepis art. 6 ustawy 
z dnia 9 maja 1996 r. o wykonywaniu mandatu posła i senatora, stanowi, iż za działalność 
wchodzącą w zakres sprawowania mandatu, poseł odpowiada tylko przed Sejmem lub 
Senatem. 
Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach - adresat petycji, który jest 
niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją niezwłocznie, nie później jednak niż w terminie 
30 dni od dnia jej złożenia do podmiotu właściwego do rozpatrzenia petycji, zawiadamiając 
o tym równocześnie podmiot wnoszący petycję.  
W świetle powyższego po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, Rada Gminy Kleszczewo uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia przedłożonej 
petycji i postanawia przekazać ww. petycję do Sejmu RP. 
Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie 
z właściwością wydaje się w pełni uzasadnione. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIII/451/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Pani Sekretarz przedstawiła „ Informację w sprawie podmiotów wyznaczonych, na 
rzecz których wykonywane są prace społeczne przez nieletnich.” 

Działając na podstawie ustawy z dnia 9 czerwca 2022 r. o wspieraniu i resocjalizacji 
nieletnich oraz Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 19 stycznia 2023 r. Wójt 
Gminy Kleszczewo jako organ właściwy, przedkłada informację w sprawie wyznaczenia 
podmiotu na rok 2023, na rzecz którego wykonywane będą przez nieletnich prace społeczne, 
skierowanych przez Prezesa Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej lub Kierownika 
Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej w Środzie Wielkopolskiej.  
Wójt Gminy Kleszczewo Zarządzeniem Nr 21/2023 z dnia 6 kwietnia 2023 r. wyznaczył 
Zakład Komunalny w Kleszczewie Sp. z o.o., mieszczący się przy ul. Sportowej 3 (63-005 
Kleszczewo) jako podmiot, na rzecz którego wykonywane będą przez nieletnich prace 
społeczne w 2023 r.  
W przesłanej opinii Prezes Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej określił na rok 2023 
przewidywalną liczbę nieletnich do wykonywania prac społecznych tj. 5 osób (dzienny 
wymiar prac społecznych nie może przekraczać 2 godzin, prace nie mogą być wykonywane w 
dni wolne od pracy). 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Radny Jan Rajchelt poinformował, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Finansowo - Gospodarczej w dniu 18 kwietnia 2023 
r. było bezpieczeństwo na terenie gminy Kleszczewo oraz funkcjonowanie komisariatu, a 
także sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy 

Radna Maria Wilczyk poinformowała, że tematem posiedzenia Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska w dniu 17 kwietnia 2023 r. była działalność Izb Rolniczych oraz sprawy 
bieżące dotyczące działalności Gminy.  

. 

Ad. 16 porządku posiedzenia 
WYDARZENIA/SPOTKANIA: 
- 13 kwietnia – uroczystości rocznicy zbrodni katyńskiej – delegacja Gminy (Pan Wójt, Pan 
Przewodniczący, Pani Sekretarz) złożyła kwiaty pod pomnikiem katyńskim; 
- 22 kwietnia – akcja „Sprzątanie lasu tuleckiego” – udana impreza, dopisała pogoda oraz 
uczestnicy, zebrano mało śmieci w lesie , większość wzdłuż drogi powiatowej; 
- 25 kwietnia – spotkanie ze Starostą Średzkim i dyrektorem szpitala w Środzie Wlkp. w 
sprawie umiejscowienia  karetki pogotowia na terenie Kleszczewa; 
- 25 kwietnia – spotkanie w gronie urzędników w sprawie nowego programu rewitalizacji 
gminy Kleszczewo, stopniowo będą włączane kolejne grupy, w tym zwłaszcza mieszkańcy. 



Program rewitalizacji służy poprawie i rozwiązywaniu problemów obszarów określonych 
jako zaniedbane oraz daje możliwość pozyskiwania w przyszłej perspektywie środków 
finansowych z funduszy europejskich; 
- 20 kwietnia – posiedzenie Zarządu Gminnego OSP, przekazano tablety (które wcześniej 
służyły radnym) jednostkom Ochotniczych Straży Pożarnych, Tablety będą na wyposażeniu 
wozów bojowych. 
 

INWESTYCJE I REMONTY: 

- termomodernizacja budynku OSP w Kleszczewiena 4 maja przewidziano termin 
podpisana umowy z wykonawcą  

- przebudowa drogi Krzyżowniki-Komorniki – wykonawca wyłoniony trwają  
przygotowania dokumentów formalnych niezbędnych do rozpoczęcia budowy 

- przebudowa drogi powiatowej w Komornikach – wykonawca wyłoniony, nadal 
oczekujemy na uzyskanie pozwolenia na budowę uwzględniającego rozszerzenie zakresu 
robót 

Inwestycje w toku: 

- budowa kanalizacji Komorniki – Gowarzewo – wykonawca realizuje już odcinki 
rurociągu tłocznego (metodą przecisku), wykonane jak dotąd ok 1 km; 

-rewitalizacja parku w Komornikach  – w najbliższych dniach będą budowane ścieżki i 
droga do pałacu 

-budowa przedszkola w Kleszczewie – przygotowania do wykonania dachu; 

- ścieżka rowerowa Kleszczewo-Nagradowice – ok 4/5 na etapie wykonania podbudowy 
pod asfalt, ok 1/5 prace ziemne - korytowanie. Jednocześnie przebudowywany był gazociąg. 
Do wykonania będą jeszcze mostki, oświetlenie uliczne, oświetlenie ostrzegawcze na 
przejściu dla pieszych 

Inwestycje ZK: 

– wykonany drugi odwiert do poziomu trzeciorzędowego w Stacji Uzdatniania Wody w 
Gowarzewie, odbyło się wstępne pompowanie wody 

Inwestycja powiatu Poznańskiego 

- budowa ścieżki rowerowej Poznań Tulce – inwestycja Powiatu Poznańskiego – prace 
trwają na całym zakresie inwestycji; 

- Zbiornik retencyjny Tulce  – inwestor Wody Polskie – budowa w toku. 

 

 



INFORMACJE 

- Sprzedaż węgla: na końcowym etapie, brak zainteresowania ze strony mieszkańców i 
złożonych wniosków. Złożonych wniosków 114, 22 osoby wycofały wnioski, sprzedaliśmy 
138t węgla; 

- Sytuacja na drogach gruntowych – wyrównane drogi osiedlowe, pozostały odcinki poza 
zabudową, niektóre odcinki będą wykonywane ponownie. 

KOMUNIKATY 

- Do 16 czerwca jest możliwość składania wniosków w programie usuwania azbestu. 

- Do konkursu Aktywne Sołectwa w LGD Trakt Piastów, zgodnie z uzgodnieniem w gronie 
sołtysów  wnioski złożyły Krzyżowniki i Śródka oraz Tanibórz i Bylin - te 2 pary dlatego że 
pojedynczy grant dla sołectwa to 3000,00 zł, a jeżeli sołectwa występują wspólnie o grant  
wynosi 4000,00 zł. Stąd  sołectwa postanowiły występować wspólnie.  
W ramach zarządu LGD mamy ustalone, że każda gmina będzie usatysfakcjonowana 
przynajmniej jednym grantem, a więc z każdej gminy 1 sołectwo, które przedstawi najlepszy 
projekt, ma pierwszeństwo w pozyskaniu środków. W drugiej kolejności w ramach tych 
pieniędzy, które są do dyspozycji, wygrywają kolejne najlepsze wnioski spośród wszystkich 
złożonych wniosków, a więc może się zdarzyć, że z danej gminy więcej niż 1 sołectwo 
otrzyma wsparcie. 
Jest również jeszcze jeden grant w wysokości 3000zł do pozyskania w ramach współpracy 
LGD z Akademią Rozwoju Filantropii, działającej w ramach Polsko-Amerykańskiej Fundacji 
Wolności. 
 
 

Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Radny Marek Maciejewski spytał, czy inwestor poinformował Gminę co się dzieje  
i o co chodzi z postawionym i rozebranym murem na budowie przedszkola w Tulcach ?  
W Internecie jest dość gorąca burza na ten temat. 
Pan Wójt odpowiedział, że nic złego się nie dzieje, powstały zawirowania jeżeli chodzi o 
sprawy dokumentacyjne, natomiast inwestor zapewnia, że nadrobi wszelkie zaległości. 
 Radna Ewa Kirkowska spytała czy jest jakiś plan awaryjny, gdyby nie wybudowano 
przedszkola, do września zostało już mało czasu? Gdzie będzie stacjonować karetka? 
Pan Wójt odpowiedział, że inwestor zapewnia, że zdąży z inwestycją, przedszkole budowane 
jest w innej technologii, niż przedszkole budowane przez Gminę, zastosowane są 
rozwiązania, które nie wymagają tak dużej ilości betonowania i nie będzie potrzeba tyle 
czasu. 
Jeżeli chodzi o karetkę to planuje się, że będzie to w strażnicy w Kleszczewie. 
 Radny Jędrzej Janiak spytał o harmonogram budowy zbiornika retencyjnego w 
Tulcach, kiedy będzie napełniany wodą? Czy są jakieś nowe informacje, jakieś działania 
dotyczące powstającej ścieżki rowerowej i łącznika pomiędzy powiatem a miastem? 



Pan Wójt powiedział, że rozmawiał ponownie z Panem Prezydentem Wiśniewskim, który jest 
odpowiedzialny za kwestie inwestycyjne, na ten moment miasto nie dysponuje środkami na 
kontynuowanie po swojej stronie tej inwestycji, ale temat nie jest zamknięty. 
Jeżeli chodzi o zbiornik to prace powinny być wykonane do połowy roku, a napełnienie 
uzależnione jest od pogody.  
 Radny Janiak spytał czy są jakieś nowe informacje jeżeli chodzi o przekazanie gruntu 
przez KOWR? Czy można rozszerzyć monitoring w Tulcach o skytepark i plac zabaw, policja 
deklarowała, że jest jak najbardziej na tak. Czy i kiedy byłaby możliwość objęcia 
monitoringiem tego rejonu? 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o pozyskanie terenów wokół zbiornika, to 
Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa jest w pewnym stopniu uzależniony od decyzji 
dzierżawcy. Rozmowy z Poznańską Hodowlą Roślin o uzyskanie zgody na przekazanie 
terenów na ten moment nie zakończyły się dotąd sukcesem. Zaplanowane jest kolejne 
spotkanie w tej kwestii. Jeżeli chodzi o monitoring to został złożony wniosek do programu 
dot. bezpieczeństwa – objęty wnioskiem teren dotyczy m.in. Tulec.  
 Radny Jan Rajchelt poprosił o więcej szczegółów dotyczących karetki. 
Pan Wójt powiedział, że to ma być tzw. karetka typu B, czyli taka która udziela pomocy w 
przypadku nagłych zdarzeń (zawały serca, wylewy), załogę stanowią ratownicy. Karetka 
będzie działać w ramach systemu wojewódzkiego. Decyzje o kierunku wyjazdu karetki 
podejmuje centrum sterowania.  Po stronie Gminy jest przygotowanie miejsca, w tej chwili ze 
względu na czas potrzebny do realizacji, pod uwagę brana jest strażnica w Kleszczewie, 
której pomieszczenie magazynowe może być przystosowane dla pojazdu i personelu karetki. 
Dyżury będą wykonywane  24 godziny na dobę. 
 Radna Dorota Wysz powiedziała, że obecni na sesji policjanci wyrazili wolę i chęć 
stałego dostępu do monitoringu na posterunku, czy jest możliwość udostępnienia im 
bezpośredniego dostępu? 
Pan Wójt powiedział, że zapewne od strony technicznej jest możliwość podpisania 
porozumienia w zakresie udostępniana danych osobowych, należy jednak przedyskutować tą 
kwestię, bo nie wszyscy mieszkańcy chcą być stale monitorowani. Aktualnie monitoring jest 
udostępniany w przypadku konkretnego zdarzenia. 
 Radna Janina Strzelczyk spytała czy wiadomo co powstaje między Gowarzewem a 
Kruszewnią, budowana jest hala? 
Pan Wójt powiedział, że wg nieoficjalnych informacji ma to być działalność laboratoryjna.  
 

Ad. 18 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad 

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 
17:30. 

 
              Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 
Agata Zdobylak             Marek Maciejewski 


